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Sak 1 Regional planstrategi for Nordland 2021-2024 

Møtet ble innledet av fylkesråd for plan og næring, i videoopptak, der hun fortalte om mål og 
innsatsområder i planstrategien og oppfordret til å komme med innspill. Høringsfristen er 7. 
mai. Denne filmsnutten ligger også på høringssiden https://www.nfk.no/tjenester/planer-og-
planlegging/pagaende-regionalt-planarbeid/regional-planstrategi-for-nordland/gi-ditt-innspill-
til-regional-planstrategi-for-nordland-2021-2024.32956.aspx 
 
Nordland fylkeskommune ved Dag Bastholm redegjorde så for kunnskapsgrunnlaget. Det er 
utarbeidet av Nordlandsforskning og har fokus på bærekraftsmålene. Nordland har en vei å 
gå på miljømessig og økonomisk bærekraft. Seks satsingsområder er henta fra The future is 
now, innafor die seks er det er gjort en analyse av regionale utfordringer og muligheter i 
Nordland. Det har vært begrensa medvirkning pga pandemien. Nfk ønsker spesielt innspill 
på målformuleringer og samsvaret mellom langsiktige mål og prioriterte satsinger. 
 
Kommentarer/spørsmål/innspill: 

• NVE: Veldig bra presentasjon! Forslaget har fem langsiktige mål. «Mål 2: Et innovativt 
og bærekraftig næringsliv som bidrar til klimagassreduksjoner og robuste samfunn.» 
Forslaget beskriver The Future is Now som grunnlag for seks innsatsområder i 
planstrategien. «4. Redusere klimagassutslipp og energiomlegging.» Hvorfor ble 
klimatilpasninger ikke tatt med som et langsiktig mål? Bærekrafts mål 13: Stoppe 
klimaendringene, omfatter også tilpasninger til et klima i endring. Regional plan for 
klima og miljø har klimatilpasning som satsingsområde. Det bør gjenspeiles i 
planstrategien, og et innovativt og bærekraftig næringslivet kan absolutt bidra (store 
arealer, tette flater osv.). Mye fokus på reduksjon av klimagassutslipp, er det også 
fokus på klimatilpasning? Betyr «…robuste samfunn» klimarobuste samfunn? 

• Svar: Robust omfatter begge deler, også klimatilpasning. Klimatilpasning er 
hovedsaklig hjemlet i regional plan for klima og milj, detaljene ligger i denne. 

• NVE: Det er viktig at planstrategien og den regionale planen henger sammen! 
• Mattilsynet: Planforum er første gang vi hører om planstrategien, har ikke fått 

høringsbrev. 
• Sametinget: Ikke fått tilsendt planstrategien. 
• Kystverket: Usikker på om de har fått den. 
• Forsvarsbygg: Vi har heller ikke fått denne til høring. Vi har heller ikke fått den 

marine verdiskapingsstrategien som nevnes her. 
• Svar: Strategien sier noe om hvordan fylkeskommunen skal samhandle med de 

viktigste næringsaktørene, disse er involvert i arbeidet. 
• Statsforvalteren: Fin gjennomgang! Arealbruk og naturmangfold – store utfordringer. 

Savner noe om kommunal planlegging i dokumentet. Det foregår mye planlaging i 
stedet for planlegging. Det legges ut store områder det ikke er bruk for. Her har 
fylkeskommunen en rolle! 
Næringslivet må tilpasse seg og være innovative. Nytt forslag til målformulering: «Et 
næringsliv som innovativt sikrer egen bærekraft ved å være i forkant med grønn 
omstilling, og bidrar til å gjøre Nordlandssamfunnet robust mot overgangsrisiko som 
følge av klimaendringene.» 
Savner omtale av interkommunal planlegging. Viktig nå. Vi har for eksempel plan- og 
klimanettverkene. Interkommunal planlegging er et eget redskap. Ta for eksempel 
samferdsel, kan se ulike samferdselsformer i sammenheng over kommunegrenser. 



• Svar: Det er viktig, men vi må ha snakket med kommunene først. Interkommunale 
kystsoneplaner utarbeides flere steder. Videre er det utarbeidet regional transportplan 
for Nordland. 

• Direktoratet for mineralforvaltning: Planstrategien omtaler viktighet og muligheter 
vedrørende mineraler og det grønne skiftet, det er positivt og bør forfølges videre i 
planarbeidet. Planstrategien peker også på store utbyggingsprosjekter, behovet for et 
utbyggingsmønster som er klima- og miljøvennlig og bevaring av verdifulle areal. 
Derfor bør planstrategien også omhandle byggeråstoff. Bærekraftig mineralforvaltning 
innebærer å legge til rette for lokale kilder – både klimavennlig og økonomisk med 
tanke på transport. Oversikt over forekomster og uttak og en langsiktig plan for 
optimal utnyttelse og prioritering etter kvalitet, behov og lokalitet, vil hindre unødig 
naturinngrep og redusere interessekonflikter mellom næringen og arealbruk for 
opphold og fritid. Det vil danne grunnlag for å håndtere overskuddsmasser, viktig mtp 
bærekraftig ressursbruk. Viktig å håndtere mineralressurser og overskuddsmasser på 
regionalt nivå, da den enkelte kommune ikke har mulighet til å ha en god nok oversikt 
som ivaretar bærekraftig og effektiv ressursforvaltning. 
Det utarbeides en regional plan for arealforvaltning. Her bør utvinning av mineraler, 
byggeråstoff og overskuddsmasser innarbeides, og planstrategien bør peke mot 
dette. En regional oversikt over mineralressursene vil bidra til: 
• å sikre tilgjengelighet til gode mineralforekomster for framtida  
• forebygge unødig båndlegging av mineralressurser 
• skape forutsigbarhet for mineralnæringen 
• lage et grunnlag for og sette behov og tilgang til byggeråstoff inn i en regional 

sammenheng 
• gi mulighet til å legge til rette for uttak med korte transportavstander. 
Planstrategien bør utforme mål om håndtering av overskuddsmasser, f.eks.: 
• Mineralske overskuddsmasser av god kvalitet bør så langt det er mulig gjenvinnes 

som byggeråstoffer 
• Det bør utredes muligheter og begrensninger knyttet til gjenbruk av masser 
• Det bør skaffes oversikt over lagringsplasser og deponier med beskrivelse 
      av type masser som lagres, om massene kan utnyttes og hva de kan brukes til  
• Det bør legges grunnlag for formålstjenlig lagring av ulike typer masser med tanke 

på framtidig utnyttelse.  
Et godt eksempel på en regional plan som ivaretar mineralressurser og byggeråstoff 
er Regional plan for arealbruk, Trøndelag. Planprogram fastsatt, skal vedtas i 2021. 
Planstrategien peker på at kart og digitale analyseredskaper er nødvendige verktøy i 
arealforvaltningen. Anbefaler å benytte datasett med forekomstene grus og pukk og 
mineralressurser på GeoNorges kartkatalog (GeoNorges kartkatalog). Datasettene 
distribueres også som WMS-tjenester. 

• Svar: Vi har en fylkesgeolog vi kan trekke veksler på. Mye av dette hører hjemme i 
regional plan for arealforvaltning, men bør også nevnes på overordna nivå. 

 
Sluttkommentarer fra fylkeskommunen: 

Regional planstrategi må vedtas i junitinget. Seine merknader blir lagt ved, men 
sannsynligvis ikke hensyntatt. Om noen vil ha særmøter, stiller vi opp på det. Vi vil sette 
av mulige datoer og tidspunkt for dette. Vi vil sende høringsdokumentene til de av dere 
som ikke har mottatt disse. 

 
Nordland fylkeskommune takker alle for deltakelsen og innspillene! 
 


